
PROTOKÓŁ Nr 14/15

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik
w dniu 18 listopada 2015r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:

1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
4. Pan Tomasz Gorochowicz - Kierownik Referatu Infrastruktury i Rozwoju
5. Pani Marta Koroluk - Pracownik Urzędu Gminy

Obradom Komisji przewodniczył  Pan Mateusz Bukrewicz – Zastępca Przewodniczącego
Rady Gminy Mielnik.

Porządek posiedzenia:
1. Rozpatrzenie projektów uchwał będących przedmiotem obrad X sesji  Rady Gminy

Mielnik:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015,
2) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2016,
3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
4) w sprawie określenia wzorów formularzy i deklaracji podatkowych,
5) w sprawie utraty mocy uchwały nr XXI/153/13 z dnia 24 maja 2013r. w sprawie

ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności,
6) w sprawie opłaty miejscowej,
7) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
8) w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami

komunalnymi  i  stawki  tej  opłaty  dla  nieruchomości  na  których  zamieszkują
mieszkańcy,

9) w sprawie terminu,  częstotliwości i  trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi,

10) w  sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Podlaskiego
dotyczącej wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”.

2. Rozpatrzenie wniosków rad sołeckich w zakresie inwestycji i remontów zgłoszonych
do realizacji na 2016 rok.

3. Informacja o stanie i ochronie środowiska na terenie gminy Mielnik.
4. Sprawy różne.

Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy  na  rok  2015.  Poinformowała,  że  w  stosunku  do  przesłanego  wcześniej  projektu
uchwały budżet po stronie wydatków i dochodów uległ zwiększeniu o 2 tys.zł.
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Pan Wójt poinformował czego dotyczy zwiększenie budżetu o kwotę 2 tys.zł.

Pani Skarbnik odpowiedziała na zapytania radnych dotyczące zmian w budżecie.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu 2(2).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11
kwartałów  będącej  podstawą  do  ustalenia  podatku  rolnego  na  rok  podatkowy  2016.
Zaproponował obniżenie ceny żyta z kwoty 53,75 zł. do kwoty 30,00 zł. za kwintal.

Pan Kazimierz Tobota  zapytał jaka kwota z tytułu podatku rolnego wpłynęła w bieżącym
roku do budżetu gminy.

Pani Skarbnik odpowiedział, że wymiar podatku na rok bieżący wynosił 38 tys.zł., obniżenie
ceny żyta do 30 zł za kwintal spowoduje w 2016 r. podwojenie tej kwoty.

Pan Kazimierz Tobota stwierdził,  że już w poprzednich latach uważał, że nie można tak
drastycznie obniżać ceny żyta do wymiaru podatku rolnego, ponieważ nastąpi taki moment, że
cenę  żyta  trzeba  będzie  podnieść.  Pan  Tobota  stwierdził,  że  jest  jednak  przeciwny
podnoszeniu jej o 100 % i zaproponował kwotę 20 zł. za kwintal.

Pani Olga Pogrebniak zgłosiła wniosek o obniżenie ceny żyta do kwoty 25,00 zł. za kwintal.

Traki sam wniosek złożył Pan Mateusz Bukrewicz.

Pan Andrzej Wierzba i Pan Lucjan Kożuchowski stwierdzili, że kwoty podatku rolnego nie
można porównać z kwotami jakie przedsiębiorcy płacą z tytułu podatku od nieruchomości.

Za wnioskiem Pana Toboty (20,00 zł. za kwintal) opowiedział się 1 radny, 13 radnych
było przeciw.

Za  wnioskiem  Pani  Olgi  Pogrebniak  (25,00  zł.  za  kwintal)  opowiedziało  się  10
radnych, 4 radnych było przeciw.

Za projektem uchwały w wersji przedstawionej przez Pana Wójta (30,00zł. za kwintal)
opowiedziało się 9 radnych, 2 było przeciw, 3 wstrzymało się od głosu.

Komisje  Rady  zdecydowały  o  obniżeniu  ceny  skupu  żyta  za  okres  11  kwartałów
będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2016 do kwoty 25,00 zł. za
kwintal.

(w zał. na str........prot.)
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Do punktu 1(3).

Pan  Wójt  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek
podatku od nieruchomości.
Poinformował,  że  na  początku  przyszłego  roku planowane  jest  pogrupowanie  podmiotów
prowadzących działalność gospodarczą w celu umożliwienia udzielenia  niektórym grupom
pomocy de minimis, planowane jest również prowadzenie kontroli podatników (część została
skontrolowana w 2013r.).

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy i deklaracji
podatkowych. Poinformował, że u osób fizycznych formularze zostały uproszczone, zamiast
dotychczasowych trzech będzie jeden formularz.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy i deklaracji podatkowych.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu 1(5).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie utraty mocy uchwały nr XXI/153/13 z dnia
24 maja 2013r. w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i  poboru oraz
terminu płatności. 
Wyjaśnił,  że zmieniło się prawo i obecnie nie ma obowiązku pobierania opłaty targowej i
dlatego  rezygnujemy z  niej.  Obecnie  opłata  targowa w Gminie  Mielnik  wynosi  5  zł.  od
stoiska, zbieramy jej niewiele i koszt jej  uzyskania jest  większy niż sama opłata (płacimy
prowizję inkasentowi). Wcześniej nie było możliwości odstąpienia od poboru tej opłaty.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie utraty mocy uchwały nr XXI/153/13 z dnia 24 maja 2013r. w
sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu 1(6).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej.

Pani  Olga  Pogrebniak zapytała  jaka  kwota  wpłynęła  do  budżetu  gminy z  tytułu  opłaty
miejscowej.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że była to kwota 826 zł.

Pan  Sekretarz poinformował,  że  uchwała  wprowadza  obowiązek  prowadzenia  przez
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inkasentów  opłaty  miejscowej  ewidencji  osób  zobowiązanych  do  uiszczenia  opłaty
miejscowej.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu 1(7).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od
środków transportowych.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu 1(8).

Pani  Marta  Koroluk przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  wyboru  metody ustalenia
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty dla nieruchomości na
których  zamieszkują  mieszkańcy.  Poinformowała,  ze  wzrost  cen  za  wywóz  śmieci
podyktowany jest wzrostem kosztów odbioru odpadów komunalnych. Proponowana cena za
wywóz wynosi 9 zł. za odpady odbierane w sposób selektywny i 16 zł. za odpady odbierane w
sposób zmieszany.

Pan Sławomir Leoniuk stwierdził, że taka podwyżka jest niesprawiedliwa, więcej będą płaci,
ci, którzy segregują śmieci. Zaproponował, aby cena wywozu śmieci segregowanych wyniosła
8 zł. od osoby zaś cena śmieci niesegregowanych 18 zł. od osoby.

Pan  Wójt zaproponował  cenę  śmieci  na  poziomie  8  zł.  za  segregowane  i  20  zł.  za
niesegregowane.

Pan  Andrzej  Wierzba zapytał  czy  wszystkie  gospodarstwa  na  terenie  gminy  objęte  są
systemem odbioru odpadów.

Pani  Marta  Koroluk odpowiedziała,  że  raczej  tak,  może  3-4  gospodarstwa  nie  złożyły
deklaracji śmieciowych.

Za wnioskiem Pana Wójta  w sprawie  ceny za  wywóz odpadów komunalnych (8 i
20zł.) opowiedziało się 7 radnych, 7 radnych było przeciw.

Za  wnioskiem  Pana  Sławomira  Leoniuka  w  sprawie  ceny  za  wywóz  odpadów
komunalnych (8 i 18zł.) opowiedziało się 9 radnych, 5 było przeciw.

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyboru metody
ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  i  stawki  tej  opłaty  dla
nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy ustalając stawkę 8 i 18 zł. od osoby.

(w zał. na str........prot.)
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Pani M        B               – mieszkanka Mielnika zgłosiła wniosek w sprawie zróżnicowania
opłat za odbiór nieczystości płynnych. Osoby, które mają zainstalowane pompy elektryczne
przy  kanalizacji  powinny  płacić  mniej  za  odprowadzanie  ścieków,  niż  te  osoby  które
odprowadzanie grawitacyjne. Obecny system pobierania opłat jest niesprawiedliwy.

Pan Wójt  Gminy poinformował,  że  jesteśmy przygotowani   na  zróżnicowanie  stawki za
odbiór  nieczystości  płynnych.  Mieszkańcy  Mielnika  odprowadzający  nieczystości
grawitacyjnie będą płacić więcej niż ci, którzy mają pompy.

Do punktu 1(9)

Pani Marta Koroluk przedstawiła projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

(w zał. na str........prot.)

Pani  Olga  Pogrebniak poinformowała,  że  giną  rozdawane  przy  odbiorze  śmieci  kartki
informujące  o  częstotliwości  odbioru.  Zaproponowała,  aby  takie  informacje  rozdawano
mieszkańcom w kasie UG, przy wnoszeniu opłaty za śmieci.

Do punktu 1(10).

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  uzgodnienia  projektu
uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego dotyczącej wyznaczenia Obszaru Chronionego
Krajobrazu „Dolina Bugu”. 

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił szczegółowo zapisy uchwały Sejmiku Województwa
Podlaskiego, poinformował jaki wnioski składaliśmy w trakcie prowadzonych konsultacji nad
uchwałą.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  negatywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego
dotyczącej wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu2.

Pan  Wójt przedstawił  informację  o  wnioskach  rad  sołeckich  w  zakresie  inwestycji  i
remontów do realizacji na 2016r.
Poinformował,  że  od  czasu  utworzenia  funduszu  sołeckiego  niewiele  samorządów składa
wnioski  do  budżetu.  Rocznie  na  cele  funduszu  sołeckiego  przeznacza  się  ok.360  tys.zł.
Niektóre  samorządy  wiejskie  dobrze  gospodarują  tymi  środkami,  inne  przejadają  je
organizując  różne  imprezy,  np.  biesiadę  sołecką.  Takie  imprezy  powinien  organizować
GOKSiR, nie powinny iść na to środki z funduszu sołeckiego.
Pan  Wójt  zaproponował  radnym  aby  zastanowić  się  w  przyszłym  roku  nad  likwidacją
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funduszu sołeckiego, wtedy środki te można byłoby by przeznaczyć na jakiś konkretny cel,
np. naprawę drogi itp.

Pan Sekretarz Gminy stwierdził, że początkowo byliśmy zadowoleni z funduszu sołeckiego,
środki szły na różnego rodzaju wiejskie inwestycje, teraz fundusz jest przejadany. Wcześniej
mieliśmy również częściowy zwrot z budżetu państwa, teraz zwrotu nie mamy.

Pan Sławomir Leoniuk stwierdził, że na sołectwo Adamowo-Mętna w ciągu 5 lat wydano
ok. 100 tys.zł. w ramach funduszu sołeckiego, było to po ok. 20 tysięcy rocznie. Gdyby te
pieniądze wydano naraz, to można byłoby zrobić we wsi coś sensownego.

Pan Jerzy Weremjewicz wyraził obawę, że po likwidacji funduszu soleckiego środki pójdą
tylko do jednej wsi, np. na budowę świetlicy w Maćkowiczach.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  o  wnioskach  rad  sołeckich  w
zakresie inwestycji i remontów do realizacji na 2016r.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu 3.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o stanie i ochronie środowiska na
terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str........prot.)

Do punktu 4.

Pan Kamil Zalewski zapytał w sprawie drogi powiatowej Tokary -Wilanowo.

Pan Wójt poinformował,  że  złożyliśmy w tej  sprawie  wniosek do Starostwa,  nie  można
jednak liczyć na zrobienie drogi. Jeśli pokażemy, że sami zrobimy drogę, to będziemy robić
wszystkie drogi powiatowe na terenie gminy.

Pan  Mateusz  Bukrewicz zapytał  kiedy  zostanie  zakończona  budowa  kanalizacji  i  kiedy
nastąpi odbiór sieci szerokopasmowej.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał czy zostaną nam zwrócone środki za kanalizację.

Pan Wójt  odpowiedział, że główne obiekty kanalizacji zostały zakończone, pozostały nam
drobne sprawy. Liczymy na zwrot środków za kanalizację.
Jeśli chodzi o sieć szerokopasmową, to jesteśmy w trakcie jej odbioru.

Pan  Sekretarz poinformował,  że  są  problemy  z  podłączeniem  urządzeń  sieci
szerokopasmowej do sieci energetycznej. Mieszkańcy niektórych wsi nie wyrażają zgody na
tymczasowe podłączenie tych urządzeń do ich sieci energetycznej.

Pan Kazmierz Tobota zapytał w jakim celu rozesłano do radnych pismo dotyczące pracy
nauczycieli z Zespołu Szkół w Mielniku.
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Pan  Wójt odpowiedział,  że  on  nie  wysyłał  tego  pisma,  trzeba  o  to  zapytać  Pana
Przewodniczącego Rady. Poinformował, że on również otrzymał takie pismo, ze względu na
to, że było ono anonimowe, nie zajmował się jego rozpatrzeniem. Na pytanie Pana Toboty o
zapisaną na piśmie dyspozycję dot. rozmowy z Przewodniczącym Rady odpowiedział, że Pan
Przewodniczący nie skontaktował się z nim w tej sprawie.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał co dzieje się w sprawie fotowoltaiki.

Pan Piotr Szpakowski zapytał o budynek zaplecza sportowego na stadionie.

Pan Wójt odpowiedział, że na fotowoltaikę zbieramy chętnych, jeśli zaś chodzi o budynek
zaplecza sportowego, to sprawa ta będzie toczyć się w sądzie od nowa. Pan Wójt stwierdził,
że błędem było wystąpienie na drogę sądowa, trzeba było zadbać o budynek, zadaszyć go itp.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska

                                                                                               Zastępca Przewodniczącego
                                                                                                            Rady Gminy 

                                                                                                      Mateusz Bukrewicz


